
ACTA Nº 9 - PLE ORDINARI DIA 25/10/2018.

A Paiporta, sent les 20:30 hores del dia 25 d'octubre de 2018, prèvia la corresponent convocatòria i sota
la  Presidència  de l’alcaldessa,  Sra.  Isabel  Martn Gómez,  assistda del  secretari  de  la  Corporació,  Sr.
Francisco Javier Llobell Tuset, es reuneixen en la sala de plens de la Casa Consistorial, a f de celebrar
sessió ordinària, en primera convocatòria, els membres de la Corporació que a contnuació s'expressen:

ALCALDESSA – PRESIDENTA: Isabel Martn Gómez  Compromís per Paiporta)

REGIDORS/ES:

Josep Val Cuevas  Compromís per Paiporta)

Beatriz Jiménez Jiménez  Compromís per Paiporta)

Antoni Torreño Mateu  Compromís per Paiporta)

Zaira Martnez Chisbert  Compromís per Paiporta)

Guillem A. Montoro López  Compromís per Paiporta)

Vicent Ciscar Chisbert  Grup Socialista)

María Isabel Albalat Asensi  Grup Socialista)

Ricard Benlloch Campos  Grup Socialista)

Alejandro Jorge Sánchez Tarazona  Grup Socialista)

Alberto Torralba Campos  POD-EU)

María Teresa Verdú Canto  POD-EU)

Vicente Ibor Asensi  Grup Popular)

María Isabel Chisbert Alabau  Grup Popular)

María Esther Gil Soler  Grup Popular)

Luis Tomas Ródenas Antonio  Grup Popular)

María Consuelo Lisarde Marín  Grup Popular)

Alejandro Gutérrez Martnez  Grup Popular)

Desamparados Ciscar Navarro  Grup Popular)

José Antonio Salvador Parets  Ciudadanoss)

María Consolación Tarazona Bañuls  No adscrita)

SECRETARI: Francisco Javier Llobell Tuset
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Declarat públic l'acte i  oberta la sessió per la Sra. Alcaldessa, es procedeix a tractar els assumptes i
adoptar els acords sobre els expedients inclosos en el següent

ORDRE DEL DIA

1. SECRETARIA.- Aprovació, si escau, de l'acta 8/2018 de 27 de setembre.

2. SECRETARIA.- Resolucions dictades per l'Alcaldia i Regidories delegades des de l'últma sessió ordinària
del Ple.

3. SECRETARIA.- Sessions de Junta de Govern Local celebrades des de l'últma sessió ordinària del Ple.

4. URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT – 1746/2018/acu - Autorització  i execució de l'obra
construcció i posada en ús de centre de transformació i línia de mitjana tensió en el mercat municipal de
Paiporta.

5. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 04948/2018 - Aprovació reconeixement extrajudicial de crèdits
exp. núm 4/2018

6. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL – 1691/2018/acu - Ratfcació decret sobre personació com a
acusació partcular en les diligències prèvies núm. 1.218/2018 del Jutjat d'Instrucció núm. 9 de València.

7. EDUCACIÓ - 01933/2018 - Adhesió al "Pla Edifcant" de la Generalitat Valenciana per a estudiar i
descartar patologies estructurals en els immobles del CEIP l'Horta.

8. MOCIONS.

9. PRECS I PREGUNTES.

1. SECRETARIA.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L'ACTA NÚM. 8/2018 DE 27 DE SETEMBRE.

L'Alcaldia-Presidència pregunta als  membres del  Ple de la  Corporació,  si  algun d'ells  ha de formular
observació a l'acta núm. 8/2018, de 27 de setembre.

La Sra. Mª Consuelo Lisarde sol·licita que el paràgraf primer de la ressenya de la seua intervenció en el
punt 16.5 de l'ordre del dia  Precs i Preguntes) se substtuusca l'expressió: “se li lliuren dues factures
d'espectacles emeses per Fidelis Factu per a conèixer a quines contractacions corresponen” per: “se li
lliuren totes les factures emeses per Fidelis Factu així com els contractes que les justfquen”.

El Sr. Alberto Torralba sol·licita que se substtuusca en la ressenya de la seua intervenció en el punt 16.7
de l'ordre del dia  Precs i Preguntes) l'expressió: “El Sr. Alberto Torralba assenyala que el concert al que
anteriorment s'ha referit el Sr. Vicente Ibor ja està en mans de la Fiscalia i que si el Sr. José Antonio
Salvador considera que hi  ha alguna altra actuació  que pot  ser  delictva,  ha de posar-ho també en
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coneixement d'aquesta, i si no ho fa li sembla molt greu que acuse a algú de la comissió d'un delicte”
per: “el Sr. Alberto Torralba assenyala que no té coneixement que el concert al que anteriorment s'ha
referit el Sr. Vicente Ibor estga sent investgat o es trobe en mans de la Fiscalia, i que per a poder afrmar
que s'ha produut algun fet delictu ha de demostrar-ho i que si no ho fa li sembla molt greu que s'acuse a
ningú de la comissió d'un delicte”.

El Ple de la Corporació municipal, conforme al preceptuat en l'artcle 91 del Reglament d'organització,
funcionament  i  règim  jurídic  de  les  enttats  locals,  aprovat  per  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de
novembre, acorda per unanimitat aprovar l'acta en els termes que fguren en l'esborrany d'aquesta, amb
les dues rectfcacions que han quedat expressades.

2.- SECRETARIA.- RESOLUCIONS DICTADES PER L'ALCALDIA I REGIDORIES DELEGADES DES DE
L'ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local, i 42
del Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les enttats locals, s'informa la Corporació
municipal de les Resolucions de l'Alcaldia i Regidories delegades d'Àrea hagudes des de l'últma sessió
ordinària del Ple, segons consta en els llibres corresponents de la Corporació, el resum de la qual és el
següent:

NOMBRES DE DECRETS
TOTAL DECRETS

EMESOS

núm. 1233/2018,  de 6 de setembre al  núm. 1343,  de 26 de
setembre  tots dos inclusivament)

111

El Ple en queda assabentat.

3.- SECRETARIA.- SESSIONS DE JUNTA DE GOVERN LOCAL CELEBRADES DES DE L'ÚLTIMA SESSIÓ
ORDINÀRIA DEL PLE.

En compliment del que s'estableix en els artcles 22.2-a) i 46.2-e) de la Llei de bases de règim local,
s'informa a la Corporació municipal dels acords de la Junta de Govern Local adoptats des de l'últma
sessió ordinària del Ple, segons consta en les actes corresponents, el resum de les quals es detalla:

Núm. D'ACTA DATA DE LA SESSIÓ

15 1 d'octubre de 2018

16 15 d'octubre de 2018

El Ple en queda assabentat.
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4. URBANISME, MEDI AMBIENT I SOSTENIBILITAT – 1746/2018/ ACU - AUTORITZACIÓ I EXECUCIÓ DE
L'OBRA CONSTRUCCIÓ I POSADA EN ÚS DE CENTRE DE TRANSFORMACIÓ I LÍNIA DE MITJANA TENSIÓ
EN EL MERCAT MUNICIPAL DE PAIPORTA.

El Decret Llei 1/2009, de 20 de gener, del Consell, pel qual es va aprovar el Pla de Suport a la Inversió
Productva  en  els  municipis  de  la  Comunitat  Valenciana,  inclou  en  aquest  Pla  l'obra  denominada
“Remodelació Mercat Municipal i Vials Confrontants”.

L'art. 4.2 del citat Decret Llei estableix que l'execució de les obres quan es corresponga amb projectes
autoritzats a municipis amb una població superior a 10.000 habitants, correspondrà a la Generalitat.

La  vigència  del  Pla  ha  sigut  prorrogada  a  través  de  diverses  lleis  de  mesures  fscals,  de  gestó
administratva i fnancera i d'organització de la Generalitat. 

Entre  les  obres  pendents  d'efectuar  es  troba  la  construcció  i  posada  en  servei  del  Centre  de
Transformació i Línia de Mitjana Tensió  per a dotar al Mercat municipal de l'electrifcació necessària
segons projecte redactat per l'arquitecta, Elena Robles Alonso.

La  Generalitat,  a  través  de  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del  Territori,
efectuarà  les  obres,  sent  necessari,  a  sol·licitud  de  la  mateixa,  la  delegació  de  les  competències
necessàries per a la gestó i contractació d'aquestes.

Tenint en compte el que es disposa en l'art. 22 en relació amb l'art. 47. 2 tots dos de la Llei 7/1985, de 2
d'abril, reguladores de les bases de règim local; art. 8 i 9 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim
jurídic del sector públic i a la vista de l'anterior l'Ajuntament Ple, per unanimitat, amb el vot favorable de
la majoria absoluta del número legal dels seus membres, acorda:

PRIMER.- Quedar assabentada i ratfcar la Corporació municipal les gestons realitzades per l’alcaldessa
 perquè la Conselleria d'Habitatge, Obres Públiques i Vertebració del Territori duga a terme en aquest
municipi l'obra de “PROJECTE DE CONSTRUCCIÓ I  POSADA EN ÚS DE CENTRE DE TRANSFORMACIÓ I
LÍNIA DE MITJANA TENSIÓ EN EL MERCAT MUNICIPAL DE PAIPORTA - PIP”. I a aquest efecte:

1) Aprovar l'objecte d'aquestes actuacions.

2) Aprovar la realització de l'obra per a l'execució de les esmentades actuacions, que resulten
necessàries per a portar a efecte el programa municipal.

SEGON.-  Delegar  en aquesta  Conselleria  l'exercici  de  les  competències  necessàries  per  a  la  gestó i
contractació d'aquesta obra, conforme al projecte d'execució que s'aprove d’acord amb el procediment
legalment establit, fns a la seua liquidació, havent de quedar a càrrec de l'Ajuntament a partr de la
recepció d'aquesta, a l'acte de la qual assistrà un representant municipal que signarà una acta de cessió,
i s’entendrà aquesta Corporació municipal subrogada en les accions derivades del contracte, per vicis
ocults i altres incompliments, una vegada que haja transcorregut el termini de garanta i s'haja efectuat
la devolució de la garanta.
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En el cas que no compareguera representant algun de l'Ajuntament al citat acte de recepció de l'obra,
impedint-se així la formalització de l'acta de cessió, aquesta se li remetrà per la Conselleria d'Habitatge,
Obres Públiques i Vertebració del Territori, per a la seua signatura per l'alcaldessa, entenent-se, d'acord
amb el que s'estableix en l'artcle 161 de la Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, d'Ordenació del
Territori, Urbanisme i Paisatge de la Comunitat Valenciana, acceptada provisionalment als tres mesos si
no s'ha produut resposta administratva expressa.

Als nou mesos, des de l'acceptació provisional, aquesta esdevindrà defnitva, passant les despeses de
conservació a càrrec de l'Ajuntament. L'acceptació defnitva s'entén sense perjudici de les accions, fns i
tot  civils,  que assistsquen a l'Ajuntament o a les persnes administrades, per danys derivats de vicis
ocults.

TERCER.-  Autoritzar  la  citada Conselleria  per a la  plena disponibilitat  real  dels  terrenys,  la  ttularitat
jurídica  dels  quals  correspon  a  l'Ajuntament,  que  resulten  necessaris  per  a  l'execució  de  l'obra
considerada, d'acord amb la comprovació del replanteig del projecte que resulte aprovat.

QUART.- Assumir com a Administració promotora, la responsabilitat patrimonial que poguera derivar-se
de l'execució de la referida obra, d'acord amb el que s'estableix en la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del
procediment administratu comú de les administracions públiques.

CINQUÉ.-  Remetre  el  present  acord  a  la  Conselleria  d'Habitatge,  Obres  Públiques  i  Vertebració  del
Territori.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern defensa la proposta el regidor delegat de l'àrea d'Urbanisme,
Medi Ambient i Sostenibilitat, Sr. Josep Val, qui explica que quan es va posar en ús el nou mercat l'any
2015 faltava  el  centre  de transformació  i  la  línia  de mitjana tensió  perquè poguera  funcionar  l'aire
condicionat de l'edifci. Aquestes manques no s'han pogut resoldre fns ara a causa de les demores que
s'han  produut  per  haver  sigut  declarada  en  concurs  de  creditors  l'empresa  contractsta.  En  aquests
moments sembla que ja s'han resolt les difcultats i procedeix aprovar el projecte corresponent i delegar
en la Conselleria la contractació i execució de les obres, la qual cosa es proposa al Ple d'acord amb el
model de resolució que ha facilitat la pròpia Conselleria.

5. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL - 04948/2018 - APROVACIÓ RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL
DE CRÈDITS EXP. NÚM. 4/2018

I.- ANTECEDENTS

I.1.-  Des  de  la  Regidoria  d'Hisenda  i  Administració  General  s'ha  elaborat,  per  a  la  seua  tramitació,
l'expedient  de  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  núm.  4/2018  relatu  a  factures  per  despeses
realitzades en exercicis anteriors a l'any en curs, així com l'any en curs amb l'expedient de contractació
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en tràmit, sent el resum:

Amb retenció de crèdit en 2017 377,60 €

Uns altres 42.206,66 €

TOTAL 42.584,26 €

II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- Artcles 163 i 176 del Reial decret legislatu 2/2004 de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la
Llei reguladora d'hisendes locals .

II.2.- Artcle 60.2 de Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del
ttol sisé de la Llei d'hisendes locals.

En virtut de quant antecedeix, l'Ajuntament Ple per majoria, amb 13 vots a favor dels membres dels
grups Compromís, Socialista, Pod-EU i Ciudadanos, i 8 abstencions dels membres del grup Popular i de la
regidora no adscrita, acorda aprovar l'expedient núm. 4/2018 de reconeixement extrajudicial de crèdits
derivats de l'execució de despeses realitzades en exercicis anteriors a l'any en curs i de l'any en curs, per
un import de 42.584,26 €, de conformitat amb el llistat annex de factures registrades en el compte 413
del Pla General de Comptabilitat Pública.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern defensa la proposta la regidora delegada de l'àrea d'Hisenda i
Administració General, Sra. Beatriz Jiménez, qui exposa que se sotmet al Ple, com en altres ocasions
anteriors, l'aprovació d'algunes factures que s'han rebut l'any 2018 però que corresponen a exercicis
anteriors, així com d'altres factures de serveis la contractació dels quals es troba actualment en tràmit.

El  portaveu  del  grup  Popular,  Sr.  Vicente  Ibor,  manifesta  que  el  seu  grup  s'abstndrà  en  la  votació
d'aquesta proposta i pregunta des de quan no hi ha contracte dels serveis de grua i de correus, perquè
encara no se li han contestat aquestes preguntes que va plantejar en la comissió informatva.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador expressa que mantndrà la mateixa posició
que en ocasions anteriors, i votarà a favor de la proposta.

6. HISENDA I ADMINISTRACIÓ GENERAL – 1691/2018/ ACU - RATIFICACIÓ DECRET SOBRE PERSONACIÓ
COM  A  ACUSACIÓ  PARTICULAR  EN  LES  DILIGÈNCIES  PRÈVIES  NÚM.  1.218/2018  DEL  JUTJAT
D'INSTRUCCIÓ NÚM. 9 DE VALÈNCIA.
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En la deliberació i votació d'aquest punt s'absenta de la sala de plens, per considerar-se incursa en causa
legal d'abstenció, la Sra. Alcaldessa, susttuint-la en la Presidència el segon tnent d'Alcaldia, Sr.   Alberto
Torralba.  Una  vegada  fnalitzada  la  deliberació  i  la  votació  torna  a  incorporar-se  a  la  sessió  la  Sra.
Alcaldessa.

Es dóna compte del Decret dictat pel primer tnent d'Alcaldia en  substtució de la Sra. Alcaldessa núm. 
1.363/2018,  de  28  de  setembre,  mitjançant  el  qual  s'acorda  la  personació  de  l'Ajuntament  com a
acusació partcular en les Diligències Prèvies núm. 1.218/2018 del Jutjat d'Instrucció núm. 9 de València,
que s'instrueixen per querella de la Sra. Isabel Martn Gómez contra el Sr. Augusto Castellote Giménez,
per possibles delictes de falsedat i frau processal.

I tenint en compte els antecedents i fonaments jurídics d'aquesta resolució aquest Ajuntament Ple, per
majoria, amb 12 vots a favor dels membres dels grups Compromís, Socialista, Pod-EU i Ciudadanos, i 8
vots en contra dels membres del grup Popular i de la regidora no adscrita, acorda:

PRIMER.- Ratfcar en els seus propis termes el Decret dictat pel primer tnent d'Alcaldia en substtució
de la Sra. Alcaldessa núm. 1.363/2018, de 28 de setembre, mitjançant el qual s'acorda la personació de
l'Ajuntament com a acusació partcular en les Diligències Prèvies núm. 1.218/2018 del Jutjat d'Instrucció
núm. 9 de València, el tenor literal del qual queda transcrit a contnuació.

SEGON.- Seguir en l'expedient el procediment i tràmits legals, donant trasllat d'aquest acord a l'òrgan
judicial instructor.

Decret 1363/2018, de 28 de setembre:

“RESOLUCIÓ SOBRE PERSONACIÓ DE L'AJUNTAMENT COM A ACUSACIÓ PARTICULAR EN LES DILIGÈNCIES
PRÈVIES NÚM. 1.218/2018 DEL JUTJAT D'INSTRUCCIÓ NÚM. 9 DE VALÈNCIA, QUE ES TRAMITEN PER
QUERELLA INTERPOSADA PER LA SRA. ISABEL MARTÍN GÓMEZ CONTRA EL SR. AUGUSTO CASTELLOTE
GIMÉNEZ PER POSSIBLES DELICTES DE FALSEDAT I ESTAFA PROCESSAL.

Vist l'informe de l'advocat,  Sr.  Jorge Lorente Picazo de data 28 de setembre de 2018 sobre possible
personació  de  l'Ajuntament  de  Paiporta  com a  acusació  partcular  en  les  Diligències  Prèvies  núm.
1.218/2018 del Jutjat d'Instrucció núm. 9 de València, que es tramiten per querella interposada per la
Sra. Isabel Martn Gómez contra el Sr. Augusto Castellote Giménez per possibles delictes de falsedat i
estafa processal,  així  com l'informe del  Sr.  Secretari  d'aquesta mateixa data en compliment del  que
s'estableix en l'artcle 3.3.d.2n del Reial decret 128/2018, de 16 de març, pel qual es regula el règim
jurídic  dels  funcionaris  d'Administració  local  amb habilitació de caràcter  nacional,  i  d'acord amb els
següents antecedents i fonaments jurídics:

1.-  Es considera que la  suposada aportació  a la  Fiscalia  o òrgans judicials  pel  Sr.  Augusto Castellote
Giménez  de  còpia  de  dos  documents  signats  per  una  regidora  i  una  funcionària  procedents  d'un
expedient administratu de l'Ajuntament, que han sigut manipulats i  difereixen substancialment dels
seus originals, pot ser consttutu dels delictes de falsedat en document públic de l'artcle 390 del Codi
Penal i d'estafa processal de l'artcle 250 del Codi Penal.
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2.- L'Ajuntament pot considerar-se perjudicat per aquesta conducta a l'efecte d'exercir l'acció penal com
a  acusació  partcular  d'acord  amb  el  que  s'estableix  en  l'artcle  109.bis  de  la  Llei  d'Enjudiciament
Criminal.

3.- La competència per a l'exercici d'accions judicials per l'Ajuntament correspon a l'Alcaldia quan es
referisca als assumptes atribuuts a la competència d'aquest òrgan unipersonal municipal, o al Ple, quan
es referisca a un assumpte competència d'aqueix òrgan col·legiat. No obstant això, en casos d'urgència,
l'exercici de les accions competència del Ple pot ser resolt també per l'Alcaldia, donant compte al Ple en
la següent sessió que celebre a l'efecte de la seua ratfcació  artcles 21 i 22 de la Llei reguladora de les
bases  de  règim local).  En  aquest  cas,  cal  apreciar  la  urgència  en  l'exercici  de  l'acció  penal  perquè
l'Ajuntament puga intervindre com més prompte millor en les diligències penals en tràmit, ja que existeix
una citació al querellat per a declarar el pròxim dia 3 d'octubre de 2018.

4.- Tenint en compte que la ttular de l'Alcaldia ha sigut la querellant, a ttol personal, ha d'abstenir-se en
el  dictat  de  la  resolució  d'exercici  de  l'acció  penal  per  part  de  l'Ajuntament,  corresponent  la  seua
substtució pel primer tnent d'Alcaldia designat  artcle 23 de la mateixa LRBRL).

En virtut de tot això i en ús de les atribucions de l'Alcaldia, aquest primer tnent d'Alcaldia RESOL:

PRIMER.- Exercir l'acció penal en nom de l'Ajuntament i personar-se com a acusació partcular en les
Diligències Prèvies núm. 1.218/2018 del  Jutjat  d'Instrucció núm. 9 de València,  que es tramiten per
querella  interposada  per  la  Sra.  Isabel  Martn Gómez contra  el  Sr.  Augusto  Castellote  Giménez  per
possibles delictes de falsedat i estafa processal, donant compte al Ple en la pròxima sessió que celebre a
l'efecte de la seua ratfcació.

SEGON.- Designar als advocats del despatx profesional, José Luis Lorente Tallada SL, Jorge Lorente Pinazo
i els altres lletrats d'aquest despatx, perquè assumisquen la direcció lletrada dels interessos municipals
en el citat procediment, podent assumir també la representació processal, directament o mitjançant els
Procuradors dels Tribunals apoderats en les escriptures de poder atorgades o que s'atorguessen.”

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

El  portaveu  del  Grup  Compromís,  Sr.  Josep  Val,  exposa  que  es  tracta  d'aprovar  la  personació  de
l'Ajuntament com a acusació partcular en les diligències prèvies penals que es tramiten pel fet que un
funcionari de l'Ajuntament va presentar una denúncia contra l'alcaldessa i la regidora d'Hisenda aportant
una  provisió  i  un  informe  de  l'Ajuntament  que  no  coincidien  amb  els  originals  que  fguraven  en
l'expedient. El jutge ha obert diligències pels possibles delictes d'estafa processal i falsedat, i una vegada
superat aquest primer tràmit es proposa al Ple aquest acord de personació.

El portaveu del grup Popular, Sr. Vicente Ibor, manifesta que el seu grup votarà en contra de la proposta.
Expressa que l'alcaldessa s'havia absentat de la sala de plens perquè aquest assumpte l'afectava a ella
personalment,  del  que  dedueix  que  l'exercici  de  l'acció  penal  contra  aqueix  funcionari  s'inclou  en
l'estratègia de defensa de l'alcaldessa en altres diligències penals que es tramiten per denúncia contra
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ella d'aqueix mateix funcionari. I considera que l'Ajuntament no té per què pagar les despeses d'advocat
i procurador en un assumpte en el qual únicament existeix l'interés de l'alcaldessa. També es va dir en la
comissió  informatva  que  es  pretenia  la  modifcació  de  la  sentència  ferma  del  Jutjat  contenciós
administratu que havia mantngut la  validesa del  procediment selectu de cinc places d'agent de la
policia local, la qual cosa no considera correcte tenint en compte que l'Ajuntament no apel·la aqueixa
sentència. Si es pretén revocar una actuació administratva, ha de fer-se utlitzant la via administratva i
no una acció  penal  que només benefcia  a l'alcaldessa.  A  més,  assenyala  que no es  va  consultar  a
l'oposició sobre la conveniència de l'exercici de l'acció penal que es va aprovar per urgència mitjançant
decret de l'Alcaldia. I ara es pretén que el Ple convalide un decret de l'Alcaldia per a personar-se com a
acusació partcular en contra d'un funcionari, només per a defensar els interessos de l'alcaldessa.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, entén que s'han fet unes acusacions contra
l'alcaldessa  basades  en  documents  possiblement  falsifcats,  per  la  qual  cosa  el  seu  grup  vol  que
s'aclarisquen les responsabilitats en què s'haja pogut incórrer, i votarà a favor de la proposta, no per
ànim de judicialitzar els  assumptes sinó perquè afore la veritat.

El Sr. Josep Val contesta al Sr. Vicente Ibor que les seues apreciacions no s'ajusten a la realitat, perquè
aquest assumpte no respon a cap interés personal,  sinó al  de l'Ajuntament, i  tant el secretari  de la
Corporació com l'advocat de l'Ajuntament l'han informat favorablement. A més, les despeses d'advocat
que  es  produusquen  estan  incloses  en  el  preu  del  contracte  d'assistència  judicial  que  té  adjudicat
l'Ajuntament. I afg que no es pretén atacar a cap persona, sinó que s'aclarisca si s'ha produut alguna
falsedat en l'ús de documents administratus de l'Ajuntament.

El  Sr.  Vicente Ibor puntualitza que és possible que s'utlitzaren aqueixos mateixos documents en un
procediment contenciós administratu sobre el passe a segona actvitat d'aquest mateix funcionari que
havia  conclòs  amb  sentència  ferma  que  estmava  el  recurs,  i  l'Ajuntament,  no  obstant  això,  no  va
recórrer aqueixa sentència, sinó que l'alcaldessa va dir que ja havia donat les ordres perquè es complira.
I si l'alcaldessa està sent investgada per un possible delicte de prevaricació, l'Ajuntament no té perquè
recolzar-la en la seua defensa. Considera que aquesta proposta dóna tota la impressió que respon a una
estratègia de defensa personal.

La Sra. Beatriz Jiménez aclareix que la sentència a la qual s'ha referit el Sr. Vicente Ibor no és ferma, i
únicament el jutge ha resolt la seua execució provisional. I que es proposa que l'Ajuntament es persone
en un procediment judicial en el qual es posa en dubte a l'Ajuntament i el bon nom de les persones que
treballen en ell.

7. EDUCACIÓ - 01933/2018 - ADHESIÓ AL "PLA EDIFICANT" DE LA GENERALITAT VALENCIANA PER A
ESTUDIAR I DESCARTAR PATOLOGIES ESTRUCTURALS EN ELS IMMOBLES DEL CEIP L'HORTA.

Es dóna compte de l'expedient relatu al  Pla de Cooperació  previst  en el  Decret Llei  5/2017,  de 20
d'octubre  del  Consell,  pel  qual  s'estableix  el  règim jurídic  de  cooperació  entre  la  Generalitat  i  les
administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, ampliació, adequació , reforma, i
equipament de centres públics docents de la Generalitat  “PLA EDIFICANT”) en relació a l'estructura del
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CEIP L'Horta, així quants informes, antecedents i documents es relacionen, sobre la base dels següents:

I.- ANTECEDENTS

I.1.- La Regidoria d'Educació de Paiporta considera necessària una acció de reforma important per al CEIP
L'Horta de Paiporta, el qual se situa en uns edifcis d'antga construcció, que tenen unes instal·lacions,
que  es  troben  bastant  deteriorades  pel  temps  i  són  inadequades  ja  per  als  estàndards  actuals  de
seguretat, sostenibilitat energètca i distribució d'espais educatus.

I.2.-  La  detecció  d'uns  clevills  en  les  parets  de  l'edifci  d'administració  del  CEIP  L'Horta  ha  motvat
informe tècnic de data 17 de maig de 2018 per l'arquitecte municipal, Sr. Sergio Cebrián Calvo, en el qual
suggereix prendre mesures de caràcter urgent.

I.3.- Trasllat a la Unitat Tècnica i a la Cap de Serveis d'Infraestructures de la Conselleria d'Educació per a
la valoració de l'estat de l'edifci d'administració. Com a resultat d'aquesta, es detecta la necessitat d'una
intervenció immediata, per la qual cosa la Conselleria d'Educació inicia el procediment de licitació per a
la seua execució.

II.- FONAMENTS JURÍDICS

II.1.- Decret Llei 5/2017, de 20 d'octubre del Consell, pel qual s'estableix el règim jurídic de cooperació
entre  la  Generalitat  i  les  administracions  locals  de  la  Comunitat  Valenciana  per  a  la  construcció,
ampliació,  adequació,  reforma,  i  equipament  de  centres  públics  docents  de  la  Generalitat   “PLA
EDIFICANT”).

D'acord amb quant antecedeix, l'Ajuntament Ple, per unanimitat, acorda:

PRIMER.- Quedar assabentat de l'expedient relatu al Pla de Cooperació previst en el Decret Llei 5/2017,
de 20 d'octubre, del Consell, pel qual s'estableix el règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les
administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la construcció, ampliació, adequació, reforma, i
equipament de centres públics docents de la Generalitat,  “PLA EDIFICANT”).

SEGON.- Sol·licitar l'adhesió de l'Ajuntament de Paiporta al Pla de Cooperació previst en el Decret Llei
5/2017, de 20 d'octubre del Consell que ha quedat ressenyat per a la realització d'un estudi tècnic per a
descartar patologies estructurals en els immobles del CEIP L'Horta.

TERCER.- Realitzar les memòries econòmiques necessàries per a la valoració de la realització d'un estudi
tècnic per a descartar patologies estructurals en els immobles del CEIP L'Horta.

QUART.- Notfcar el present acord a la Conselleria d'Educació, i que s'inicien els processos que indica el
Decret Llei 5/2017, per a posar en marxa el procediment i tràmits legals establits.

OPINIONS  SINTETITZADES  DELS  GRUPS  O  MEMBRES  DE  LA  CORPORACIÓ  QUE  INTERVENEN  EN  LA
DELIBERACIÓ  ARTICLE 109.1-G, DEL REGLAMENT D'ORGANITZACIÓ, FUNCIONAMENT I RÈGIM JURÍDIC
DE LES ENTITATS LOCALS)

En representació de l'equip de govern defensa la proposta el regidor delegat de l'àrea d'Educació, Sr.
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Antoni  Torreño,  qui  explica  que  en  aquest  punt  es  tracta  d'aprovar  una  actuació  inclosa  en  el  Pla
Edifcant  de  la  Generalitat,  la  fnalitat  del  qual  és  desbloquejar  la  paralització  de  la  construcció  i
manteniment de les edifcacions escolars conseqüència de la desídia de tant temps de govern del Partt
Popular. Indica que es tracta de la quarta actuació que sol·licita l'Ajuntament, després de les relatves al
col·legi Jaume I, a l'insttut La Sénia i al col·legi L'Horta. En el tràmit d'aqueixa tercera actuació es van
detectar  clivelles  i  defectes  constructus  que  han  aconsellat  la  realització  d'un  estudi  previ  de  les
possibles patologies estructurals, abans d'escometre les reformes necessàries en el centre. I per a això es
formula al Ple la següent proposta.

El portaveu del grup Ciudadanos, Sr. José Antonio Salvador, manifesta que votarà a favor de la proposta,
però formula l'observació que en l'informe tècnic de l'expedient s'aprecia l'existència de clivelles que
poden requerir actuacions urgents. L'arquitecte municipal ha informat que és necessari elaborar una
memòria valorada per a la reparació d'aqueixes defciències, que van ser detectades el mes de maig. Pel
que demana la major celeritat en les actuacions que es realitzen per a detectar i resoldre possibles danys
estructurals.

El portaveu del grup Compromís, Sr. Josep Val, explica que les clivelles detectades ja estan en fase de
reparació, i són independents de l'estudi que es proposa fer abans de redactar el projecte de millora
d'aqueix centre  docent,  per a assegurar  que l'edifci  reuneix les  condicions  de seguretat estructural
necessàries per a escometre unes inversions importants.

El Sr. José Antonio Salvador diu que per a ell l'assumpte està completament aclarit. Però insisteix que pot
existr perill, i en la seua petció que es resolga aqueix possible problema amb efcàcia.

El Sr. Antoni Torreño intervé per a deixar clar que les clivelles que s'han detectat no comporten cap perill
i que està previst reforçar el forjat.

8. MOCIONS

No es presenten.

9. PRECS I PREGUNTES

9.1.- El Sr. Vicente Ibor expressa que formularà tres precs, encara que en una sola intervenció, que llig.
Indica que els agradaria no haver de pronunciar aquestes paraules, però el còctel del govern tripartt que
van formar, i que molts esperaven estguera ben gestonat i fóra positu per als veuns i veunes, ha resultat
un còctel molotov que els ha fet explotar als seus mateixos integrants.

La Sra. Alcaldessa li demana que concrete el prec o pregunta que desitja formular, perquè s'està tractant
el punt de l'ordre del dia de precs i preguntes.
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El Sr. Vicente Ibor li contesta que els seus precs requereixen una explicació, i contnua la seua intervenció
dient que l'equip de govern de l'Ajuntament porta més de tres anys alié als problemes reals dels veuns i
veunes i amb oblit de les promeses que van fer i que no han complit, per estar més ocupats a defensar la
parcel·la de poder de cadascun. El grau de desafecció i desconnexió dels veuns queda de manifest amb el
fet de les escasses vint persones que acudeixen a les “Trobades” amb l'alcaldessa, perquè la gent no
confa en el que els puguen dir en elles. I manifesta que el grup Socialista ha sigut còmplice d'aquesta
situació, en consentr i no reaccionar enfront de les actuacions tendencioses d'altres grups del tripartt,
com el pagament de favors electorals amb la contractació de Willy Toledo, ni importar-los que hi haguera
dos  membres  de  l'equip  de  govern  investgats  per  possible  prevaricació,  ni  la  prohibició  que  la
Corporació assistra a actes religiosos, que considera  ratlla la vulneració de la llibertat d'exercici dels
càrrecs públics, o la contractació per a les festes d'un grup musical que va insultar públicament a una
regidora de l'Ajuntament, ni tampoc oposar-se a la prohibició del tr i arrossegament i d'altres actvitats
tradicionals en el municipi. Expressa que aqueixa complicitat ha sigut el preu que han pagat per les
prebendes que han rebut per formar part de l'equip de govern de l'Ajuntament.

La Sra. Alcaldessa torna a demanar-li que concrete el seu prec o pregunta, perquè porta ja cinc minuts
d'intervenció i encara no sap què és el que vol demanar.

El Sr. Vicente Ibor replica a la Sra. Alcaldessa que pot llevar-li l'ús de la paraula, però no mediattzar la
seua intervenció, perquè en altres ocasions s'han permés en el ple exposicions interminables. Afg que el
grup  Socialista  tampoc   va  reprovar   al  Sr.  Torraba  per  les  paraules  obscenes  que  va  dirigir  a  un
representant de les penyes taurines. I fnalment realitza tres petcions: que informen amb transparència
als veuns i  veunes pels canals públics què disposen del que està ocorrent a l'Ajuntament; que siguen
honestos  i  refexionen  crítcament  sobre  les  possibilitats  que  tenen  de  contnuar  governant;  i  que
demanen disculpes als veuns i veunes per aquest espectacle grotesc, que defrauda les expectatves de la
gent que havia cregut en ells.

La Sra. Alcaldessa li contesta que l'equip de govern de l'Ajuntament té demostrada la transparència amb
la valoració que ha realitzat una plataforma independent, que són completament honestos en totes les
seues actuacions, i  que quant a demanar disculpes, demana disculpes al públic per l'espectacle que
s'està donant en aquests moments.

La portaveu del grup Socialista, Sra. Mª Isabel Albalat, intervé per l'al·lusió directa que s'ha realitzat al
seu grup, i expressa que sí  han sigut còmplices per a llevar al Partt Popular del govern de l'Ajuntament,
perquè no podien consentr la deriva a que l'estaven portant, quan en plena crisi, van amorttzar un bon
nombre de  places  del  departament  de Benestar  Social  que  s'ocupaven d'atendre  les  persones  més
necessitades. I diu que les úniques prebendes obtngudes pel grup Socialista per formar part de l'equip
de govern han consistt a renunciar a l'Alcaldia per a triar les regidories de Benestar Social i Ocupació,
que són les que més possibilitats ofereixen per a treballar per les persones. Assenyala que han complit
els seus objectus, multplicant per tres les ajudes directes a les famílies,  i  per quatre el nombre de
persones de l'equip de Serveis  Socials,  que treballa  per  a atendre a aquelles persones que més ho
necessiten. A més l'atur s'ha reduut un 33%, passant de tres mil dues-centes a dues mil persones. Indica
que tot això s'aconsegueix treballant, i que amb la mateixa responsabilitat amb què han actuat fns ara,
demà presentaran la seua renúncia a contnuar formant part de l'equip de govern. Han complit el seu
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compromís amb la ciutadania, i a partr d'ara parlaran amb l'equip de govern per a planejar el futur,
perquè ja no compta amb la majoria a l'Ajuntament, perquè la majoria li la donaven ells i com no els han
escoltat ni respectat ni valorat, a partr d'ara hauran de demanar el seu consens, o si prefereixen el del
Partt Popular, per a trar avant les seues iniciatves.

El Sr. Vicente Ibor, en una nova intervenció per considerar-se al·ludit, replica a la Sra. Mª Isabel Albalat
que el seu interés per formar part de l'equip de govern es devia a la intenció  d'evitar que governara el
partt més votat pel poble, cosa que van aconseguir. I s'han entregat en cos i ànima a un govern tripartt
que tots saben el que ha fet, limitant els drets dels ciutadans i ciutadanes arribant per primera vegada en
la història de l'Ajuntament a llevar la paraula a la ciutadania que venia al Ple per a expressar les seues
queixes. Diuen que ho han fet de forma desinteressada, però bé que ha cobrat el seu sou com alliberada
polítca. Per això demana que no els done lliçons de democràcia, i li pregunta que si tot ha sigut fns ara
tan estupend quin és el motu pel qual renuncien ara al pacte a sis mesos de les eleccions.

La Sra. Mª Isabel Albalat li recorda al Sr. Vicente Ibor que el Partt Popular va perdre cinc regidors en les
últmes eleccions i la majoria absoluta a l'Ajuntament. I la democràcia suposa que els partts d'esquerres,
que sumen la majoria dels regidors i regidores, puguen fer un pacte per a accedir al govern municipal. La
dreta no tenia la majoria, i ells van fer un pacte de govern perquè volien un govern d'esquerres. Insisteix
que el PSOE ha complit amb els seus compromisos en el pacte de govern, i que si ara se separa d'ell és
perquè les altres parts no ho han fet i han detectat algunes acttuds que no els agraden i que explicaran
quan corresponga. Passaran a l'oposició i podran dir tot el que no han pogut dir fns ara.

La Sra. Esther Gil diu que està farta de sentr que l'actual equip de govern és el que més transparència té.
Ella vol informar a tots que aquest equip de govern ha prohibit, per primera vegada a l'Ajuntament, que
els regidors i regidores de l'oposició examinen les anotacions del registre general. I que mai informen en
les comissions de res que no coneguen ja prèviament per la premsa els grups de l'oposició.

La Sra. Alcaldessa aclareix que no es dóna compte al Ple de les anotacions del Registre general per a
evitar  que  alguns  regidors  i  regidores  demanen  aleatòriament  dos-cents  o  tres-cents  documents
registrats, bloquejant amb la seua sol·licitud els serveis municipals. I que no es nega la informació sobre
els registres concrets que es puguen demanar.

La Sra. Esther Gil li respon que no poden demanar el que no coneixen.

El Sr. José Antonio Salvador considera que l'eixida del grup Socialista de l'equip de govern és una mesura
de cara a les pròximes eleccions,  perquè és evident que fns ara han estat molt a gust en el govern de
l'Ajuntament.  I afg que, no obstant això, si es repeteix el resultat de les anteriors segurament tornaran a
plantejar-se també un pacte amb els altres grups d'esquerres.

9.2.- El Sr. José Antonio Salvador, en relació amb la informació  que se li ha facilitat sobre la posada en ús
aquest estu de la piscina, fa referència al fet que la normatva vigent requereix una anàlisi de l'aigua de
les piscines públiques realitzat amb quinze dies d'antelació a la seua obertura, i segons la documentació
que se li ha donat la presa de la mostra d'aqueixa anàlisi es va realitzar el dia 28 d'agost, i la data de
l'anàlisi és del 7 de setembre, quasi trenta dies després que s'obrira la piscina el dia 10 d'agost. També es
refereix a la documentació que se li ha entregat del cost que han tngut els treballs de condicionament
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provisional de la piscina per a la seua obertura aquest estu realitzats per ESPAI i als comunicats de
treball, i indica que han suposat un cost d'uns deu mil euros incloent només la mà d'obra, havent de
sumar-se a aqueixa quanttat les altres despeses d'uns treballs que no serviran de res més que per a
inaugurar la piscina, doncs s'hauran de desfer, i sense les degudes condicions de seguretat, amb unes
obres defectuoses i  amb falta de les anàlisis  preceptves. Per tot això, pregunta qui pagarà aqueixes
despeses, i com quedarà defnitvament la piscina.

La Sra. Alcaldessa explica que amb la piscina buida no es podien fer les anàlisis de l'aigua, i que aquestes
anàlisis van donar un resultat correcte. A més, s'han entregat al Sr. José Antonio Salvador les anàlisis
diàries  realitzades  per  l'empresa  que  ha  explotat  la  piscina,  i  tota  la  restant  documentació  que  va
sol·licitar.

El Sr. José Antonio Salvador insisteix que no es va realitzar l'anàlisi prèvia de l'aigua establit legalment.

9.3.- El Sr. Luis Ródenas prega que la donació de sang que es duu a terme en l'autobús sanitari que es
col·loca al costat de l'Auditori municipal es realitze dins del recinte de l'Auditori, perquè el vehicle resulta
insufcient per a la quanttat de persones donants que acudeixen, moltes de les quals es queden sense
poder ser ateses.

El Sr. Ricard Benlloch li contesta que no pot utlitzar-se el vestbul de l'Auditori per a la donació de sang,
amb la col·locació de lliteres i altres elements sanitaris precisos, perquè ja està funcionant en aqueix
recinte la cafeteria.

9.4.- La Sra. Consuelo Lisarde ofereix al grup Socialista la possibilitat de trar avant conjuntament molts
projectes en benefci dels veuns i veunes.

La Sra. Mª Isabel Albalat li contesta que ells són persones de diàleg i consens, i estan disposats a parlar
amb tots i totes sempre que faça falta per a resoldre els problemes dels veuns i de les veunes, igual que
ho han intentat fns al fnal en el propi equip de govern.

9.5.- La Sra. Mª Consolación Tarazona prega que s'inicie l'expedient per a portar al Ple com més prompte
millor l'acord necessari perquè puguen tornar a disparar-se els focs artfcials en el seu lloc tradicional,
que és el barranc, perquè la normatva actual ho permet, però han de complir-se els tràmits legals abans
de les pròximes falles.

La Sra. Alcaldessa li contesta que la Regidoria de Cultura ha iniciat l'expedient perquè es puguen realitzar
aqueixes actvitats en el barranc.

El Sr. Alberto Torralba exposa que són coneixedors de la modifcació del reglament de zones forestals que
permet ara situar en el barranc els focs artfcials, i que estan realitzant els tràmits establits per a fer-ho
possible.
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I no havent-hi altres assumptes que tractar, l'Alcaldia-Presidència dóna per fnalitzada la sessió, alçant-se
la mateixa a les vint-i-una hores i trenta minuts del dia vint-i-cinc d'octubre de dos mil dihuit, del que
com a secretari en done fe.

DILIGÈNCIA.-  Per  a  fer  constar  que,  conforme  al  que  es  disposa  en  l'artcle  91  del  Reglament
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Enttats Locals, la present acta ha sigut aprovada, en
els termes que fguren en l'acord d'aprovació, en la sessió celebrada el dia 29 de noviembre de 2018.
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ACTA Nº 9 - PLENO ORDINARIO DÍA 25/10/2018.

En  Paiporta,  siendo  las  20:30  horas  del  día  25  de  octubre  de  2018,  previa  la  correspondiente
convocatoria y bajo la presidencia de la Sra. Alcaldesa Isabel Martn Gómez, asistda del Secretario de la
Corporación D. Francisco Javier Llobell Tuset, se reúnen en el Salón de Plenos de la Casa Consistorial, con
el objeto de celebrar sesión ordinaria, en primera convocatoria, los miembros de la Corporación que a
contnuación se expresan:

ALCALDESA – PRESIDENTA:  Isabel Martn Gómez (Compromís per Paiporta)

CONCEJALES/AS:

D. Josep Val Cuevas (Compromís per Paiporta)

Dª. Beatriz Jiménez Jiménez (Compromís per Paiporta)

D. Antoni Torreño Mateu (Compromís per Paiporta)

Dª. Zaira Martnez Chisbert (Compromís per Paiporta)

D. Guillem A. Montoro López (Compromís per Paiporta)

D. Vicent Ciscar Chisbert (Grup Socialista)

Dª. María Isabel Albalat Asensi (Grup Socialista)

D- Ricardo Benlloch Campos (Grup Socialista)

D. Alejandro Jorge Sánchez Tarazona (Grup Socialista)

D. Alberto Torralba Campos (POD-EU)

Dª. María Teresa Verdú Canto (POD-EU)

D. Vicente Ibor Asensi (Grupo Popular)

Dª. María Isabel Chisbert Alabau (Grupo Popular)

Dª. María Esther Gil Soler (Grupo Popular)

D. Luis Tomas Rodenas Antonio (Grupo Popular)

Dª. María Consuelo Lisarde Marín (Grupo Popular)

D. Alejandro Gutérrez Martnez (Grupo Popular)

Dª. Desamparados Ciscar Navarro (Grupo Popular)

D. José Antonio Salvador Paredes (Ciudadanos)

Dª. María Consolación Tarazona Bañuls (No adscrita)

SECRETARIO: D. Francisco Javier Llobell Tuset
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Declarado público el acto y abierta la sesión por la Sra. Alcaldesa, se procede a tratar los asuntos y
adoptar los acuerdos sobre los expedientes incluidos en el siguiente

ORDEN DEL DÍA

1. SECRETARIA.- Aprobación, si procede, del acta 8/2018 de 27 de septembre.

2. SECRETARIA.- Resoluciones dictadas por la Alcaldía y Concejalías Delegadas desde la últma sesión
ordinaria del Pleno.

3. SECRETARIA.- Sesiones de Junta de Gobierno Local celebradas desde la últma sesión ordinaria del
Pleno.

4. URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD – 1746/2018/acu - Autorización  y ejecución de la
obra construcción y puesta en uso de centro de transformación y línea de media tensión en el mercado
municipal de  Paiporta.

5. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 04948/2018 - Aprobación reconocimiento extrajudicial de
créditos expte. núm 4/2018

6. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL – 1691/2018/acu - Raticación decreto sobre personación
como acusación partcular en las diligencias previas nº 1.218/2018 del Juzgado de Instrucción nº 9 de
Valencia.

7. EDUCACIÓN - 01933/2018 - Adhesión al "Pla Ediicant" de la Generalitat Valenciana para estudiar y
descartar patologías estructurales en los inmuebles del CEIP l'Horta.

8. MOCIONES

9. RUEGOS Y PREGUNTAS.

1. SECRETARIA.- APROBACIÓN, SI PROCEDE, DEL ACTA Nº 8/2018 DE 27 DE SEPTIEMBRE. 

La Alcaldía-Presidencia pregunta a los miembros del Pleno de la Corporación, si alguno de ellos ha de
formular observación al acta nº 8/2018, de 27 de septembre.

Dª. Mª. Consuelo Lisarde solicita que el párrafo primero de la reseña de su intervención en el punto 16.5
del  orden  del  día  (Ruegos  y  Preguntas)  se  susttuya  la  expresión  “se  le  entreguen  dos  facturas  de
espectáculos  emitdas por Fidelis  Factu para conocer a que contrataciones corresponden” por “se le
entreguen todas las facturas emitdas por Fidelis Factu así como los contratos que las justican”.

D. Alberto Torralba solicita que se susttuya en la reseña de su intervención en el punto 16.7 del orden del
día (Ruegos y Preguntas) la expresión “D. Alberto Torralba señala que el concierto al que anteriormente
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se ha referido D. Vicente Ibor ya esta en manos de la Fiscalía y que si D. José Antonio Salvador considera
que hay alguna otra actuación que puede ser delictva, debe ponerlo también en conocimiento de la
misma, y si no lo hace le parece muy grave que acuse a nadie de la comisión de un delito” por “D. Alberto
Torralba señala que no tene conocimiento de que el concierto al que anteriormente se ha referido D.
Vicente Ibor esté siendo investgado o se encuentre en manos de la Fiscalía, y que para poder airmar
que se ha producido algún hecho delictvo debe demostrarlo y que si no lo hace le parece muy grave que
se acuse a nadie de la comisión de un delito”.

El Pleno de la Corporación Municipal, conforme a lo preceptuado en el artculo 91 del Reglamento de
Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, aprobado por Real Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre, acuerda por unanimidad aprobar el acta en los términos que iguran en
el borrador de la misma, con las dos recticaciones que han quedado expresadas.

2.-  SECRETARIA.-  RESOLUCIONES  DICTADAS  POR LA  ALCALDÍA  Y  CONCEJALÍAS  DELEGADAS
DESDE LA ÚLTIMA SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
y 42 del Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales, se
informa a la Corporación Municipal de las Resoluciones de la Alcaldía y Concejalías Delegadas de Área
habidas desde la últma sesión ordinaria del pleno, según consta en los libros correspondientes de la
Corporación, cuyo resumen es el siguiente:

NÚMEROS DE DECRETOS
TOTAL DECRETOS

EMITIDOS

nº  1233/2018,  de  6  de  septembre  al  nº  1343,  de  26  de
septembre (ambos inclusive)

111

El Pleno queda enterado.

3.- SECRETARIA.- SESIONES DE JUNTA DE GOBIERNO LOCAL CELEBRADAS DESDE LA ÚLTIMA
SESIÓN ORDINARIA DEL PLENO.

En cumplimiento de lo establecido en los artculos 22.2-a) y 46.2-e) de la Ley de Bases de Régimen Local,
se informa a la Corporación Municipal de los acuerdos de la Junta de Gobierno Local adoptados desde la
últma sesión ordinaria del pleno, según consta en las actas correspondientes, cuyo resumen se detalla:

Nº DE ACTA FECHA DE LA SESIÓN

15 1 de octubre de 2018
16 15 de octubre de 2018

El Pleno queda enterado.

Pàgina 18 de 30

Identificador IT1m Feuh DNs2 1f+O /Rvv DXaw 2Rc=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



4. URBANISMO, MEDIO AMBIENTE Y SOSTENIBILIDAD – 1746/2018/ ACU - AUTORIZACIÓN Y

EJECUCIÓN DE LA OBRA CONSTRUCCIÓN Y PUESTA EN USO DE CENTRO DE TRANSFORMACIÓN
Y LÍNEA DE MEDIA TENSIÓN EN EL MERCADO MUNICIPAL DE PAIPORTA. 

El Decreto-ley 1/2009, de 20 de enero, del Consell, por el que se aprobó el Plan de Apoyo a la Inversión
Productva en los Municipios de la Comunitat Valenciana, incluyo en dicho Plan  la obra denominada
“Remodelación Mercado Municipal y Viales Colindantes”. 

El art. 4.2 del citado Decreto-ley establece que la ejecución de las obras cuando se corresponda con
proyectos autorizados a municipios con una población superior a 10.000 habitantes, corresponderá a la
Generalitat. 

La  vigencia  del  Plan  ha  sido  prorrogada  a  través  de  varias  leyes  de  medidas  iscales,  de  gestón
administratva y inanciera y de organización de la Generalitat. 

Entre las obras pendientes de efectuar se encuentra la construcción y puesta en servicio del Centro de
Transformación  y  Línea  de  Media  Tensión  para  dotar  al  Mercado  Municipal  de  la  electriicación
necesaria según proyecto redactado por la arquitecta Elena Robles Alonso.

La Generalitat, a través de la Consellería de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del Territorio, va a
efectuar las obras, siendo necesario a solicitud de la misma la delegación de las competencias necesarias
para la gestón y contratación de las mismas.

Teniendo en cuenta lo dispuesto en el art. 22 en relación con el art. 47. 2 ambos de la Ley 7/1985, de 2 de
abril,  reguladoras de las bases de Régimen local;  art.  8 y 9 de la Ley 40/2015, de 1 de octubre, de
Régimen Jurídico del Sector Público y a la vista de lo anterior el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad,
con el voto favorable de la mayoría absoluta del número legal de sus miembros, acuerda:

PRIMERO.- Quedar  enterada  y  raticar  la  Corporación  Municipal  las  gestones  realizadas  por  la
 Alcaldesa  para que la Consellería de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del Territorio lleve a cabo
en  este  municipio  la  obra  de  “PROYECTO  DE  CONSTRUCCIÓN  Y  PUESTA  EN  USO  DE  CENTRO  DE
TRANSFORMACIÓN Y LÍNEA DE MEDIA TENSIÓN EN EL MERCADO MUNICIPAL DE PAIPORTA - PIP”. Y a tal
efecto: 

1) Aprobar el objeto de dichas actuaciones. 

2)  Aprobar la  realización de la  obra para la  ejecución de las mencionadas actuaciones,  que
resultan necesarias para llevar a efecto el programa municipal. 

SEGUNDO.- Delegar en dicha Consellería el ejercicio de las competencias necesarias para la gestón y
contratación  de  dicha  obra,  con  arreglo  al  proyecto  de  ejecución  que  se  apruebe  conforme  al
procedimiento legalmente establecido, hasta su liquidación, debiendo quedar a cargo del Ayuntamiento
a partr de la recepción de la misma, a cuyo acto asistrá un representante municipal que irmará un acta
de cesión, entendiéndose esta Corporación Municipal subrogada en las acciones derivadas del contrato,
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por vicios ocultos y otros incumplimientos, una vez que haya transcurrido el plazo de garanta y se haya
efectuado la devolución de la garanta. 

En el caso de que no compareciera representante alguno del Ayuntamiento al citado acto de recepción
de la obra, impidiéndose así la formalización del acta de cesión, ésta se le remitrá por la Consellería de
Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del Territorio, para su irma por la Alcaldesa, entendiéndose, de
acuerdo con lo establecido en el artculo 161 de la Ley 5/2014, de 25 de julio, de la Generalitat, de
Ordenación del Territorio, Urbanismo y Paisaje de la Comunitat Valenciana, aceptada provisionalmente a
los tres meses si no se ha producido respuesta administratva expresa. 

A los  nueve meses  desde la  aceptación provisional  ésta  devendrá deinitva,  pasando los  gastos  de
conservación a cargo del Ayuntamiento. La aceptación deinitva se entende sin perjuicio de las acciones,
incluso civiles, que asistan al Ayuntamiento o a los administrados, por daños derivados de vicios ocultos. 

TERCERO.-  Autorizar  a  la  citada  Consellería  para  la  plena  disponibilidad  real  de  los  terrenos,  cuya
ttularidad jurídica corresponde al Ayuntamiento, que resulten necesarios para la ejecución de la obra
considerada, de acuerdo con la comprobación del replanteo del proyecto que resulte aprobado. 

CUARTO.- Asumir como Administración promotora, la responsabilidad patrimonial que pudiera derivarse
de la ejecución de la referida obra, de acuerdo con lo establecido por la Ley 39/2015, de 1 de octubre, del
Procedimiento Administratvo Común de las Administraciones Públicas.

QUINTO.- Remitr el presente acuerdo a la Consellería de Vivienda, Obras Públicas y Vertebración del
Territorio.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  el  concejal  delegado  del  Área  de
Urbanismo, Medio Ambiente y Sostenibilidad, D. Josep Val, quien explica que cuando se puso en uso el
nuevo mercado el año 2015 faltaba el centro de transformación y la línea de media tensión para que
pudiera funcionar el aire acondicionado del ediicio. Estas carencias no se han podido resolver hasta
ahora debido a las demoras que se han producido por haber sido declarada en concurso de acreedores la
empresa  contratsta.  En  estos  momentos  parece  que  ya  se  han  resuelto  las  diicultades  y  procede
aprobar el proyecto correspondiente y delegar en la consellería la contratación y ejecución de las obras,
lo que se propone al Pleno de acuerdo con el modelo de resolución que ha facilitado la propia consellería.

5. HACIENDA Y ADMINISTRACIÓN GENERAL - 04948/2018 - APROBACIÓN RECONOCIMIENTO

EXTRAJUDICIAL DE CRÉDITOS EXPTE. Nº 4/2018 

I.- ANTECEDENTES

I.1.- Desde la Concejalía de Hacienda y Administración General se ha elaborado, para su tramitación, el
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expediente  de  reconocimiento  extrajudicial  de  créditos  núm.  4/2018  relatvo  a  facturas  por  gastos
realizados en ejercicios anteriores al año en curso, así como en el año en curso con el expediente de
contratación en trámite, siendo el resumen:

Con retención de crédito en 2017 377,60 €

Otros 42.206,66 €

TOTAL 42.584,26 €

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS

II.1.- Artculos 163 y 176 del Real Decreto Legislatvo 2/2004 de 5 de marzo, por el cual se aprueba el
Texto Refundido de la Ley Reguladora de Haciendas Locales .

II.2.- Artculo 60.2 de Real Decreto 500/1990, de 20 de abril, por el cual se desarrolla el capítulo primero
del ttulo sexto de la Ley de Haciendas Locales.

En virtud de cuanto antecede, el Ayuntamiento Pleno por mayoría, con 13 votos a favor de los miembros
de los grupos Compromís, Socialista, Pod-EU y Ciudadanos, y 8 abstenciones de los miembros del Grupo
Popular y de la concejala no adscrita, acuerda aprobar el expediente núm. 4/2018 de reconocimiento
extrajudicial de créditos derivados de la ejecución de gastos realizados en ejercicios anteriores al año en
curso y del año en curso, por un importe de 42.584,26 €, de conformidad con el listado anexo de facturas
registradas en la cuenta 413 del Plan General de Contabilidad Pública.

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En  representación del  equipo de  gobierno deiende la  propuesta  la  concejala  delegada del  Área de
Hacienda y Administración General, Dª. Beatriz Jiménez, quien expone que se somete al Pleno, como en
otras ocasiones anteriores, la aprobación de algunas facturas que se han recibido en el año 2018 pero
que corresponden a ejercicios anteriores, así como de otras facturas de servicios cuya contratación se
encuentra actualmente en trámite.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor, maniiesta que su grupo va a abstenerse en la votación de
esta propuesta y pregunta desde cuando no hay contrato de los servicios de grúa y de correos, pues
todavía no se le han contestado estas preguntas que planteo en la comisión informatva.

El portavoz del Grupo Ciudadanos, D. José Antonio Salvador expresa que mantendrá la misma posición
que en ocasiones anteriores, y votará a favor de la propuesta.

Pàgina 21 de 30

Identificador IT1m Feuh DNs2 1f+O /Rvv DXaw 2Rc=   (Válido indefinidamente)

URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/



6.  HACIENDA  Y  ADMINISTRACIÓN  GENERAL  –  1691/2018/  ACU  -  RATIFICACIÓN  DECRETO
SOBRE  PERSONACIÓN  COMO  ACUSACIÓN  PARTICULAR  EN  LAS  DILIGENCIAS  PREVIAS  Nº

1.218/2018 DEL JUZGADO DE INSTRUCCIÓN Nº 9 DE VALENCIA. 

En la deliberación y votación de este punto se ausenta del salón de plenos, por considerarse incursa en
causa legal de abstención, la Sra. Alcaldesa, susttuyéndola en la presidencia el segundo Teniente de
Alcaldía D. Alberto Torralba. Una vez inalizada la deliberación y votación vuelve a incorporarse a la
sesión la Sra. Alcaldesa.

Se da cuenta del Decreto dictado por el primer Teniente de Alcaldía en susttución de la Sra. Alcaldesa nº  
1.363/2018, de 28 de septembre, mediante el que se acuerda la personación del Ayuntamiento como
acusación partcular en las Diligencias Previas nº 1.218/2018 del Juzgado de Instrucción nº 9 de Valencia,
que se instruyen por querella de Dª. Isabel Martn Gómez contra D. Augusto Castellote Giménez, por
posibles delitos de falsedad y fraude procesal. 

Y teniendo en cuenta los antecedentes y fundamentos jurídicos de dicha resolución este Ayuntamiento
Pleno, por mayoría, con 12 votos a favor de los miembros de los grupos Compromís, Socialista, Pod-EU y
Ciudadanos,  y 8 votos en contra  de los  miembros del  Grupo Popular y de la  concejala no adscrita,
acuerda:

PRIMERO.- Raticar en sus propios términos el Decreto dictado por el primer Teniente de Alcaldía en
susttución de la Sra. Alcaldesa nº 1.363/2018, de 28 de septembre, mediante el que se acuerda la
personación del Ayuntamiento como acusación partcular en las Diligencias Previas nº 1.218/2018 del
Juzgado de Instrucción nº 9 de Valencia, cuyo tenor literal queda transcrito a contnuación.

SEGUNDO.- Seguir en el expediente el procedimiento y trámites legales, dando traslado de este acuerdo
al órgano judicial instructor.

Decreto 1363/2018, de 28 de septembre:

“RESOLUCIÓN  SOBRE  PERSONACIÓN  DEL  AYUNTAMIENTO  COMO  ACUSACIÓN  PARTICULAR  EN  LAS
DILIGENCIAS  PREVIAS  Nº  1.218/2018  DEL  JUZGADO  DE  INSTRUCCIÓN  Nº  9  DE  VALENCIA,  QUE  SE
TRAMITAN  POR  QUERELLA  INTERPUESTA  POR  Dª  ISABEL  MARTÍN  GÓMEZ  CONTRA  D.  AUGUSTO
CASTELLOTE GIMÉNEZ POR POSIBLES DELITOS DE FALSEDAD Y ESTAFA PROCESAL.

Visto el informe del Abogado D. Jorge Lorente Picazo de fecha 28 de septembre de 2018 sobre posible
personación  del  Ayuntamiento  de  Paiporta  como  acusación  partcular  en  las  Diligencias  Previas  nº
1.218/2018 del Juzgado de Instrucción nº 9 de Valencia, que se tramitan por querella interpuesta por Dª.
Isabel Martn Gómez contra D. Augusto Castellote Giménez por posibles delitos de falsedad y estafa
procesal, así como el informe del Sr. Secretario de esta misma fecha en cumplimiento de lo establecido en
el artculo 3.3.d.2º del Real Decreto 128/2018, de 16 de marzo, por el que se regula el régimen jurídico
de los funcionarios de Administración Local con habilitación de carácter nacional, y de acuerdo con los
siguientes antecedentes y fundamentos jurídicos:

1.- Se considera que la supuesta aportación a la Fiscalía u órganos judiciales por D. Augusto Castellote
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Giménez de copia de dos documentos irmados por una Concejala y una funcionaria procedentes de un
expediente administratvo del Ayuntamiento, que han sido manipulados y diieren sustancialmente de
sus originales, puede ser consttutvo de los delitos de falsedad en documento público del artculo 390 del
Código Penal y de estafa procesal del artculo 250 del Código Penal.

2.- El Ayuntamiento puede considerarse perjudicado por esta conducta a efectos de ejercer la acción
penal  como acusación  partcular  de  acuerdo con  lo  establecido  en el  artculo  109.bis  de  la  Ley  de
Enjuiciamiento Criminal.

3.- La competencia para el ejercicio de acciones judiciales por el Ayuntamiento corresponde a la Alcaldía
cuando se reiera a los asuntos atribuidos a la competencia de este órgano unipersonal municipal, o al
Pleno, cuando se reiera a un asunto competencia de ese órgano colegiado. No obstante, en casos de
urgencia, el ejercicio de las acciones competencia del Pleno puede ser resuelto también por la Alcaldía,
dando cuenta al Pleno en la siguiente sesión que celebre a efectos de su raticación (artculos 21 y 22 de
la Ley Reguladora de las Bases de Régimen Local). En este caso cabe apreciar la urgencia en el ejercicio
de la acción penal para que el Ayuntamiento pueda intervenir cuanto antes en las diligencias penales en
trámite, ya que existe una citación al querellado para declarar el próximo día 3 de octubre de 2018.

4.-  Teniendo en cuenta  que  la  ttular  de  la  Alcaldía  ha sido  la  querellante,  a  ttulo  personal,  debe
abstenerse en el dictado de la resolución de ejercicio de la acción penal por parte del Ayuntamiento,
correspondiendo su susttución por el primer teniente de alcaldía designado (artculo 23 de la misma
LRBRL).

En virtud de todo lo cual en uso de las atribuciones de la Alcaldía,  este Primer Teniente de Alcaldía
RESUELVE:

PRIMERO.- Ejercer la acción penal en nombre del Ayuntamiento y personarse como acusación partcular
en las Diligencias Previas nº 1.218/2018 del Juzgado de Instrucción nº 9 de Valencia, que se tramitan por
querella interpuesta por Dª. Isabel Martn Gómez contra D. Augusto Castellote Giménez por posibles
delitos de falsedad y estafa procesal, dando cuenta al Pleno en la próxima sesión que celebre a efectos
de su raticación.

SEGUNDO.-  Designar  a  los  abogados  del  despacho  profesional  José  Luis  Lorente  Tallada  S.L.,  Jorge
Lorente Pinazo y los demás letrados de dicho despacho, para que asuman la dirección letrada de los
intereses municipales en el citado procedimiento, pudiendo asumir también la representación procesal,
directamente  o mediante  los  Procuradores  de los  Tribunales  apoderados  en las  escrituras  de poder
otorgadas o que se otorgaren.”

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

El  portavoz del  Grupo Compromís,  D.  Josep Val,  expone que se trata de aprobar la  personación del
Ayuntamiento como acusación partcular en las diligencias previas penales que se tramitan debido a que
un funcionario del Ayuntamiento presentó una denuncia contra la alcaldesa y la concejala de hacienda
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aportando una providencia y un informe del  Ayuntamiento que no coincidían con los originales que
iguraban en el expediente. El juez ha abierto diligencias por los posibles delitos de estafa procesal y
falsedad, y una vez superado este primer trámite se propone al Pleno este acuerdo de personación.

El portavoz del Grupo Popular, D. Vicente Ibor, maniiesta que su grupo votará en contra de la propuesta.
Expresa que la Alcaldesa se había ausentado del salón de plenos porque este asunto le afectaba a ella
personalmente, de lo que deduce que el ejercicio de la acción penal contra ese funcionario se incluye en
la estrategia de defensa de la Alcaldesa en otras diligencias penales que se tramitan por denuncia contra
ella de ese mismo funcionario. Y considera que el Ayuntamiento no tene por que pagar los gastos de
abogado y procurador en un asunto en el que únicamente existe el interés de la Alcaldesa. También se
dijo en la comisión informatva que se pretendía la modiicación de la sentencia irme del Juzgado de lo
Contencioso Administratvo que había mantenido la validez del procedimiento selectvo de cinco plazas
de agente de la policía local, lo que no considera correcto teniendo en cuenta que el Ayuntamiento no
apelo esa sentencia. Si se pretende revocar una actuación administratva, debe hacerse utlizando la vía
administratva  y  no  una acción  penal  que  solo  beneicia  a  la  Alcaldesa.  Además  señala  que no se
consultó a la oposición sobre la conveniencia del ejercicio de la acción penal que se aprobó por urgencia
mediante decreto de la Alcaldía. Y ahora se pretende que el Pleno convalide un decreto de la Alcaldía
para personarse como acusación partcular en contra de un funcionario, solo para defender los intereses
de la Alcaldesa.

El  portavoz  del  Grupo  Ciudadanos,  D.  José  Antonio  Salvador,  entende  que  se  han  hecho  unas
acusaciones contra la Alcaldesa basadas en documentos posiblemente falsiicados, por lo que su grupo
quiere  que se  aclaren las  responsabilidades  en  que se  haya podido incurrir,  y  votará  a  favor  de la
propuesta, no por ánimo de judicializar los  asuntos sino para que afore la verdad.

D. Josep Val contesta a D. Vicente Ibor que sus apreciaciones no se ajustan a la realidad, pues este asunto
no responde a ningún interés personal, sino al del Ayuntamiento, y tanto el secretario de la corporación
como el abogado del Ayuntamiento lo han informado favorablemente. Además los gastos de abogado
que se produzcan están incluidos en el precio del contrato de asistencia judicial que tene adjudicado el
Ayuntamiento.  Y  añade que  no se  pretende atacar  a  ninguna persona,  sino  que se  aclare  si  se  ha
producido alguna falsedad en el uso de documentos administratvos del Ayuntamiento.

D. Vicente Ibor puntualiza que es posible que se utlizaran esos mismos documentos en un procedimiento
contencioso administratvo sobre el  pase a segunda actvidad de este  mismo funcionario que había
concluido con sentencia irme que estmaba el recurso, y el Ayuntamiento sin embargo no recurrió esa
sentencia,  sino que la  Alcaldesa dijo  que ya  había dado las  ordenes para  que se cumpliera.  Y  si  la
Alcaldesa  esta  siendo investgada  por  un  posible  delito  de  prevaricación,  el  Ayuntamiento  no tene
porque apoyarla en su defensa. Considera que esta propuesta da toda la impresión de que responde a
una estrategia de defensa personal.

Dª.  Beatriz  Jiménez  aclara  que la  sentencia  a  la  que se  ha  referido  D.  Vicente  Ibor  no  es  irme,  y
únicamente  el  juez  ha  resuelto  su  ejecución  provisional.  Y  que  se  propone  que  el  Ayuntamiento  se
persone en un procedimiento judicial en el que se pone en entredicho al Ayuntamiento y el buen  nombre
de las personas que trabajan en él.
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7.  EDUCACIÓN  -  01933/2018  -  ADHESIÓN  AL  "PLA  EDIFICANT"  DE  LA  GENERALITAT

VALENCIANA PARA ESTUDIAR Y DESCARTAR PATOLOGÍAS ESTRUCTURALES EN LOS INMUEBLES
DEL CEIP L'HORTA.

Se da cuenta del expediente relatvo al Plan de Cooperación previsto en el Decreto Ley 5/2017, de 20 de
octubre del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación entre la Generalitat y la s
administraciones locales de la  Comunidad Valenciana para la construcción, ampliación, adecuación ,
reforma, y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat (“PLA EDIFICANT”) en relación a
la estructura del CEIP L’Horta, así cuantos informes, antecedentes y documentos se relacionan, en base a
los siguientes:

I.- ANTECEDENTES

I.1.- La Concejalía de Educación de Paiporta considera necesaria una acción de reforma importante para
el CEIP L'Horta de Paiporta, el cual se ubica en unos ediicios de antgua construcción, que tenen unas
instalaciones, que se encuentran bastante deterioradas por el tempo y son inadecuadas ya para los
estándares actuales de seguridad, sostenibilidad energétca y distribución de espacios educatvos.

I.2.-  La  detección de  unas  grietas  en  las  paredes  del  ediicio de  administración del  CEIP  L’Horta  ha
motvado  informe técnico de fecha 17 de mayo de 2018 por el Arquitecto Municipal, D. Sergio Cebrián
Calvo en el que sugiere tomar medidas de carácter urgente.

I.3.-  Traslado  a  la  Unidad  Técnica  y  a  la  Jefa  de  Servicios  de  Infraestructuras  de  la  Consellería  de
Educación para la valoración del estado del ediicio de administración. Como resultado de la misma, se
detecta la necesidad de una intervención inmediata, por lo que la Consellería de Educación inicia el
procedimiento de licitación para su ejecución.

II.- FUNDAMENTOS JURÍDICOS

II.1.- Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de
cooperación entre la  Generalitat  y  las administraciones locales de la  Comunidad Valenciana para la
construcción,  ampliación,  adecuación,  reforma,  y  equipamiento  de  centros  públicos  docentes  de  la
Generalitat (“PLA EDIFICANT”).

De acuerdo con cuanto antecede, el Ayuntamiento Pleno, por unanimidad, acuerda:

PRIMERO.- Quedar enterado del expediente relatvo al Plan de Cooperación previsto en el Decreto Ley
5/2017, de 20 de octubre, del Consell, por el que se establece el régimen jurídico de cooperación entre la
Generalitat y las administraciones locales de la Comunidad Valenciana para la construcción, ampliación,
adecuación, reforma, y equipamiento de centros públicos docentes de la Generalitat, (“PLA EDIFICANT”).

SEGUNDO.- Solicitar la adhesión del Ayuntamiento de Paiporta al Plan de Cooperación previsto en el
Decreto Ley 5/2017, de 20 de octubre del Consell que ha quedado reseñado para la realización  de un
estudio técnico para descartar patologías estructurales en los inmuebles del CEIP L’Horta.
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TERCERO.- Realizar  las  memorias  económicas  necesarias  para  la  valoración  de  la  realización de un
estudio técnico para descartar patologías estructurales en los inmuebles del CEIP L’Horta.

CUARTO.- Noticar el presente acuerdo a la Consellería de Educación, y que se inicien los procesos que
indica el Decreto Ley 5/2017, para poner en marcha el procedimiento y trámites legales establecidos. 

OPINIONES  SINTETIZADAS  DE  LOS  GRUPOS  O  MIEMBROS  DE  LA  CORPORACIÓN  QUE  INTERVIENEN  EN  LA
DELIBERACIÓN  (ARTÍCULO  109.1-G,  DEL  REGLAMENTO  DE  ORGANIZACIÓN,  FUNCIONAMIENTO  Y  RÉGIMEN

JURÍDICO DE LAS ENTIDADES LOCALES) 

En  representación  del  equipo  de  gobierno  deiende  la  propuesta  el  concejal  delegado  del  Área  de
Educación, D. Antoni Torreño, quien explica que en este punto se trata de aprobar una actuación incluida
en el Pla Ediicant de la Generalitat, cuya inalidad es desbloquear la paralización de la construcción y
mantenimiento de las ediicaciones escolares consecuencia de la desidia de tanto tempo de gobierno del
Partdo Popular. Indica que se trata de la cuarta actuación que solicita el Ayuntamiento, después de las
relatvas  al  colegio Jaume I,  al  Insttuto  la  Cenia  y  al  Colegio L'Horta.  En  el  trámite  de  esa  tercera
actuación se detectaron grietas y defectos constructvos que han aconsejado la realización de un estudio
previo de las posibles patologías estructurales, antes de acometer las reformas necesarias en el centro. Y
para ello se formula al Pleno la siguiente propuesta.

El  portavoz  del  Grupo  Ciudadanos,  D.  José  Antonio  Salvador  maniiesta  que  votará  a  favor  de  la
propuesta,  pero  formula  la  observación  de  que  en  el  informe  técnico  del  expediente  se  aprecia  la
existencia de grietas que pueden requerir actuaciones urgentes. El arquitecto municipal ha informado
que es necesario elaborar una memoria valorada para la reparación de esas deiciencias, que fueron
detectadas en el mes de mayo. Por lo que pide la mayor celeridad en las actuaciones que se realicen para
detectar y resolver posibles daños estructurales.

El portavoz del Grupo Compromís, D. Josep Val, explica que las grietas detectadas ya están en fase de
reparación, y son independientes del estudio que se propone hacer antes de redactar el proyecto de
mejora  de  ese  centro  docente,  para  asegurar  que  el  ediicio  reúne  las  condiciones  de  seguridad
estructural necesarias para acometer unas inversiones importantes.

D. José Antonio Salvador dice que para él el asunto está completamente aclarado. Pero insiste en que
puede existr peligro, y en su petción de que se resuelva ese posible problema con eicacia.

D. Antoni Torreño interviene para dejar claro que las grietas que se han detectado no comportan ningún
peligro y que está previsto reforzar el forjado.

8. MOCIONES

No se presentan.
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9. RUEGOS Y PREGUNTAS

9.1.- D. Vicente Ibor expresa que va a formular tres ruegos, aunque en una sola intervención, que lee.
Indica que les gustaría no tener que pronunciar estas palabras, pero el cóctel del gobierno tripartto que
formaron,  y  que muchos  esperaban estuviera  bien  gestonado y  fuera  positvo para los  vecinos,  ha
resultado un cóctel molotov que les ha explosionado a sus mismos integrantes.

La Sra. Alcaldesa le pide que concrete el ruego o pregunta que desea formular, pues se está tratando el
punto del orden del día de ruegos y preguntas.

D. Vicente Ibor le contesta que sus ruegos requieren una explicación, y contnúa su intervención diciendo
que el equipo de gobierno del Ayuntamiento lleva más de tres años ajeno a los problemas reales de los
vecinos y con olvido de las promesas que hicieron y que no han cumplido, por estar más ocupados en
defender la parcela de poder de cada uno. El grado de desafección y desconexión de los vecinos queda de
maniiesto con el hecho de las escasas veinte personas que acuden a las “Trovadas” con la Alcaldesa,
pues la gente no confa en lo que les puedan decir en ellas. Y maniiesta que el Grupo Socialista ha sido
cómplice de esta situación, al consentr y no reaccionar frente a las actuaciones tendenciosas de otros
grupos  del  tripartto,  como  el  pago  de  favores  electorales  con  la  contratación  de  Willy  Toledo,  ni
importarles que hubiera dos miembros del equipo de gobierno investgados por posible prevaricación, ni
la prohibición de que la Corporación asistera a actos religiosos, que considera raya la vulneración de la
libertad de ejercicio de los cargos públicos, o la contratación para las iestas de un grupo musical que
insultó públicamente a una concejala del Ayuntamiento, ni tampoco oponerse a la prohibición del tro y
arrastre y de otras actvidades tradicionales en el municipio. Expresa que esa complicidad ha sido el
precio que han pagado por las prebendas que han recibido por formar parte del equipo de gobierno del
Ayuntamiento.

La Sra. Alcaldesa vuelve a pedirle que concrete su ruego o pregunta, pues lleva ya cinco minutos de
intervención y todavía no sabe qué es lo que quiere pedir.

D. Vicente Ibor replica a la Sra. Alcaldesa que puede quitarle el uso de la palabra, pero no mediatzar su
intervención, pues en otras ocasiones se han permitdo en el pleno exposiciones interminables. Añade
que el  Grupo Socialista  tampoco reprobó al  Sr.  Torraba por  las  palabras  obscenas  que dirigió  a  un
representante de las peñas taurinas. Y inalmente realiza tres petciones: que informen con transparencia
a los vecinos por los canales públicos de que disponen de lo que está ocurriendo en el Ayuntamiento; que
sean honestos y refexionen crítcamente sobre las posibilidades que tenen de contnuar gobernando; y
que pidan disculpas a los vecinos por este espectáculo grotesco, que defrauda las expectatvas de la
gente que había creído en ellos.

La  Sra.  Alcaldesa  le  contesta  que  el  equipo  de  gobierno  del  Ayuntamiento  tene  su  demostrada  la
transparencia con la valoración que ha realizado una plataforma independiente, que son completamente
honestos en todas sus actuaciones, y que en lo relatvo a pedir disculpas, pide disculpas al público por el
espectáculo que se está dando en estos momentos.
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La portavoz del  Grupo Socialista,  Dª.  Mª.  Isabel  Albalat,  interviene por la  alusión directa que se ha
realizado a su grupo, y expresa que sí han sido cómplices para quitar al Partdo Popular del gobierno del
Ayuntamiento, porque no podían consentr la deriva a que lo estaban llevando, cuando en plena crisis,
amortzaron amortzó un buen número de plazas del departamento de Bienestar Social que se ocupaban
de atender a las personas más necesitadas. Y dice que las únicas prebendas obtenidas por el Grupo
Socialista por formar parte del equipo de gobierno han consistdo en renunciar a la alcaldía para elegir
las concejalías de Bienestar Social y Empleo, que son las que más posibilidades ofrecen para trabajar por
las personas. Señala que han cumplido sus objetvos, multplicando por tres las ayudas directas a las
familias, y por cuatro el número de personas que equipo de servicios sociales, que trabaja para atender a
quienes más lo necesitan. Además el paro se ha reducido un 33%, pasando de tres mil doscientas a dos
mil personas. Indica que todo eso se consigue trabajando, y que con la misma responsabilidad con que
han actuado hasta ahora, mañana van a presentar su renuncia a seguir formando parte del equipo de
gobierno. Han cumplido su compromiso con la ciudadanía, y a partr de ahora hablaran con el equipo de
gobierno para  planear  el  futuro,  pues  ya  no cuenta  con la  mayoría  en  el  Ayuntamiento,  porque la
mayoría se la daban ellos y como no les han escuchado ni respetado ni valorado, a partr de ahora
deberán pedir su consenso, o si preieren el del Partdo Popular, para sacar adelante sus iniciatvas.

D. Vicente Ibor, en una nueva intervención por considerarse aludido, replica a Dª. Mª. Isabel Albalat que
su interés por formar parte del equipo de gobierno se debía a la intención  de evitar el gobernara el
partdo más votado por el pueblo, cosa que consiguieron. Y se han entregado en cuerpo y alma a un
gobierno tripartto que todos saben lo que ha hecho, limitando los derechos de los ciudadanos y llegando
por primera vez en la historia del Ayuntamiento a quitar la palabra a los ciudadanos que venían al Pleno
para expresar sus quejas. Dicen que lo han hecho de forma desinteresada, pero bien que ha cobrado su
sueldo como liberada polítca. Por eso pide que no les dé lecciones de democracia, y le pregunta que si
todo ha sido hasta ahora tan estupendo cuál es el motvo por el que renuncian ahora al pacto a seis
meses de las elecciones.

Dª. Mª. Isabel Albalat le recuerda a D. Vicente Ibor que el Partdo Popular perdió cinco concejales en las
últmas elecciones y la mayoría absoluta en el Ayuntamiento. Y la democracia supone que los partdos de
izquierdas, que suman la mayoría de los concejales, puedan hacer un pacto para acceder al gobierno
municipal.  La derecha no tenía la mayoría, y ellos hicieron un pacto de gobierno porque querían un
gobierno de izquierdas. Insiste en que el PSOE ha cumplido con sus compromisos en el pacto de gobierno,
y que si  ahora se separa de él es porque las otras partes no lo han hecho y han detectado algunas
acttudes que no les agradan y que explicaran cuando corresponda. Pasarán a la oposición y podrán
decir todo lo que no han podido decir hasta ahora.

Dª. Esther Gil dice que está harta de oír que el actual equipo de gobierno es el que mas transparencia
tene.  Ella  quiere informar a todos que este equipo de gobierno ha prohibido por primera vez en el
Ayuntamiento que los concejales de la oposición examinen las anotaciones del registro general. Y que
nunca informan en las comisiones de nada que no conozcan ya previamente por la prensa los grupos de
la oposición.

La Sra. Alcaldesa aclara que no se da cuenta al Pleno de las anotaciones del Registro General para evitar
que  algunos  concejales  pidan  aleatoriamente  doscientos  o  trescientos  documentos  registrados,
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bloqueando  con  su  solicitud  los  servicios  municipales.  Y  que  no  se  niega  la  información  sobre  los
registros concretos que se puedan pedir.

Dª. Esther Gil le responde que no pueden pedir lo que no conocen.

D. José Antonio Salvador considera que la salida del Grupo Socialista del equipo de gobierno es una
medida de cara a las próximas elecciones, pues es evidente que hasta ahora han estado muy a gusto en
el  gobierno del  Ayuntamiento.  Y  añade que,  no obstante,  si  se  repite  el  resultado de las anteriores
seguramente volverán a plantearse también un pacto con los demás grupos de izquierdas. 

9.2.- D. José Antonio Salvador, en relación con la información  que se le ha facilitado sobre la puesta en
uso este verano de la piscina, hace referencia a que la normatva vigente requiere un análisis del agua de
las piscinas públicas realizado con quince días de antelación a su apertura, y según la documentación
que se le ha dado la toma de la muestra de ese análisis se realizó el día 28 de agosto, y la fecha del
análisis es de 7 de septembre, casi treinta días después de que se abriera la piscina el día 10 de agosto.
También se reiere a la documentación que se le ha entregado del coste que han tenido los trabajos de
acondicionamiento provisional de la piscina para su apertura este verano realizados por ESPAI y a los
partes de trabajo, e indica que han supuesto un coste de unos diez mil euros incluyendo solo la mano de
obra, debiendo sumarse a esa cantdad los demás gastos de unos trabajos que no van a servir de nada
mas que para inaugurar la  piscina,  pues se  tendrán que deshacer,  y sin  las debidas condiciones de
seguridad, con unas obras defectuosas y con falta de los análisis preceptvos. Por todo ello pregunta
quien va a pagar esos gastos, y como va a quedar deinitvamente la piscina.

La Sra. Alcaldesa explica que con la piscina vacía no se podían hacer los análisis del agua, y que estos
análisis dieron un resultado correcto. Además se han entregado a D. José Antonio Salvador los análisis
diarios realizados por la empresa que ha explotado la piscina, y toda la restante documentación que
solicitó.

D. José Antonio Salvador insiste en que no se realizó el análisis previo del agua establecido legalmente.

9.3.- D. Luis Ródenas ruega que la donación de sangre que se lleva a cabo en el autobús sanitario que se
coloca junto al Auditorio Municipal se realice dentro del recinto del Auditorio, pues el vehículo resulta
insuiciente para la cantdad de donantes que acuden, muchos de los cuales se quedan sin poder ser
atendidos.

D. Ricardo Benlloch le contesta que no puede utlizarse el vestbulo del Auditorio para la donación de
sangre, con la colocación de camillas y demás elementos sanitarios precisos, porque ya esta funcionando
en ese recinto la cafetería.

9.4.- Dª. Consuelo Lisarde ofrece al Grupo Socialista la posibilidad de sacar adelante conjuntamente
muchos proyectos en beneicio de los vecinos.

Dª. Mª. Isabel Albalat le contesta que ellos son personas de dialogo y consenso, y están dispuestos a
hablar con todos siempre que haga falta para resolver los problemas de los vecinos, igual que lo han
intentado hasta el inal en el propio equipo de gobierno.
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9.5.- Dª. Mª. Consolación Tarazona ruega que se inicie el expediente para traer al Pleno cuanto antes el
acuerdo necesario para que puedan volver a dispararse los fuegos articiales en su lugar tradicional, que
es el barranco, pues la normatva actual lo permite, pero deben cumplirse los trámites legales antes de
las próximas fallas.

La Sra. Alcaldesa le contesta que la concejalía de cultura ha iniciado el expediente para que se puedan
realizar esas actvidades en el barranco.

D. Alberto Torralba expone que son conocedores de la modiicación del reglamento de zonas forestales
que permite  ahora situar  en  el  barranco los  fuegos  articiales,  y  que están realizando los  trámites
establecidos para hacerlo posible.

Y no habiendo otros asuntos que tratar, la Alcaldía-Presidencia da por inalizada la sesión, levantándose
la misma a las veintuna horas y treinta minutos del día veintcinco de octubre de dos mil dieciocho, de lo
que como Secretario doy fe.

DILIGENCIA.-  Para  hacer  constar  que,  conforme a  lo  dispuesto  en el  artculo  91 del  Reglamento de
Organización,  Funcionamiento y Régimen Jurídico de las Entdades Locales,  la  presente acta ha sido
aprobada, en los términos que iguran en el acuerdo de aprobación, en la sesión celebrada el día 29 de
noviembre de 2018.
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URL https://unica.paiporta.es/PortalCiudadano/

FRANCISCO JAVIER LLOBELL TUSET

Fecha de firma: 07/01/2019 12:07:27

SECRETARIA

AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

Cargo: SECRETARI

ISABEL MARTIN GOMEZ

Fecha de firma: 07/01/2019 12:31:49

ALCALDIA

AYUNTAMIENTO DE PAIPORTA

Cargo: ALCALDESSA


